
Obecné zastupiteľstvo Malé Zlievce

Zápisnica
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Malých Zlievcach, konaného

dňa 03.06.2022 o 16:30 hod.
 

Prítomní poslanci:  Mgr. Miroslav Filkus, Ing. Igor Gazdík, Ing. Radoslava Filkusová, 
Ing. Zdenko Veselka 
Neprítomná poslankyňa: Ing. Katarína Kériová – ospravedlnená 

Program : 

1.  Otvorenie zasadnutia
2.  Určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice
3.  Schválenie záverečného účtu obce za rok 2021
4.  Schválenie plánu kontrolnej činnosti na 2 polrok 2022
5.  Určenie počtu poslancov obecného zastupiteľstva na celé volebné obdobie
6.  Určenie platu starostu a rozsahu výkonu funkcie starostu na celé funkčné obdobie
7.  Otázky poslancov a občanov
8.  Záver

Bod 1.
Rokovanie obecného zastupiteľstva sa začalo o 16:35 hodine a viedol  ho 

starosta obce. Prítomní poslanci si schválili program, podľa bodov uvedených 
v pozvánke. Bolo uvedené, že začiatok tohto roka je v našej obci mimoriadne 
smutný. Opustili nás už piati spoluobčania. V januári pán Slavomír Ferenc, bývalý 
poslanec obecného zastupiteľstva, vo februári pán Ing. Lambert Tašký, dlhoročný 
hlavný kontrolór našej obce. V apríli dokonca v jeden deň páni Pavel Ferenc a Pavol 
Kalmár a na začiatku mája pani Irena Huďanová. Ich vzácnu pamiatku sme si uctili 
minútou ticha. 

Bod 2. 
Za overovateľov tejto zápisnice boli určení  Ing. Zdenko Veselka,  Ing. Igor 

Gazdík, za zapisovateľku  Erika Vanková. 



Bod 3. 
Návrh záverečného účtu bol vyvesený na úradnej tabuli obce dňa  12. 5. 2022. 

Bol zverejnený aj na internetovej stránke obce.   
Pán poslanec Ing. Igor Gazdík vzniesol pripomienku, že v záverečnom účte mu 
chýbal údaj hospodársky výsledok a pýtal sa na správu nezávislého audítora za roky 
2020 a 2021.
Starosta vysvetlil, že hospodársky výsledok bude súčasťou konsolidovanej výročnej 
správy obce za rok 2021. Mali sme tam dosť vysokú stratu, nakoľko audítor trval na 
použití oprávok (odpisov) z nedokončených stavieb. Toto bolo uplatnené od roku 
2006. Preto je hospodársky výsledok do značnej miery skreslený. Pán poslanec 
potom ešte požiadal, aby to bolo podrobne vysvetlené a výročná správa má byť 
zaslaná v predstihu. Výrok nezávislého audítora za rok 2020 je zverejnený v Rissame
a máme ho aj k dispozícii na obecnom úrade. Za rok 2021 ho plánujeme spracovať do
konca tohto roka.   
Pán poslanec Ing. Zdenko Veselka  sa pýtal na náklady v podnikateľskej činnosti 
a na činnosť príspevkovej organizácii Prevádzka obecných služieb.  
Starosta uviedol, že podnikateľská činnosť neustále klesá. Je ťažké zohnať ziskové 
zákazky. Spoločnosť Eustream a.s. nás úmyselne ignoruje a nechce spolupracovať. 
Predák odborov a zároveň aj člen dozornej rady tejto firmy, má problémy s osobou 
starostu obce. Do tohto sporu je zatiahnutá celá obec, čo nie je správne. Snažíme sa 
hľadať riešenie, ale zo strany Eustream a.s. nie je žiadna ochota. Preto premýšľam 
o ďalšej forme protestu. Pani poslankyňa Ing. Radoslava Filkusová odporučila radšej 
neprotestovať, aby sme mohli žiadať nejakú pomoc. Starosta vysvetlil, že sa pokúšal 
o dobrú spoluprácu, ale všetka jeho snaha bola zbytočná. Príspevková organizácia 
Prevádzka obecných služieb má obmedzenú činnosť.  Je právnym nástupcom 
príspevkovej organizácie Podnik obecných služieb. Eviduje isté dlhy, ktoré sa ťažko 
identifikujú, nakoľko neboli vedené v účtovníctve predchodcu. 
Bod 4. 

Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na druhý polrok 
2022 bol zverejnený na úradnej tabuli dňa 17.05. 2022.  

Bod 5. 
V zmysle § 11 ods. 3 písm. b) zákona o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb. bolo

potrebné určiť počet poslancov na celé volebné obdobie rokov 2022 - 2026. 
V obciach od 41 do  500 obyvateľov je tento rozsah 3 – 5 poslancov obecného 
zastupiteľstva. Starosta obce navrhol, aby na celé volebné obdobie 2022 – 2026 boli 
v našej obci piati poslanci. S týmto návrhom sa všetci stotožnili a iný nebol 
prednesený. 



Bod 6. 
V zmysle § 11 ods. 4 písm. i) zákona o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb. bolo 

potrebné určiť plat starostu a určiť rozsah výkonu funkcie starostu na celé funkčné 
obdobie. Pán poslanec Ing. Igor Gazdík navrhol ponechať súčasný úväzok 0,75 %. 
Odôvodnil to nie celkom dobrými ekonomickými ukazovateľmi obce. Rovnaký  
návrh zaujal aj pán poslanec Ing. Zdenko Veselka. Starosta sa ohradil, že ekonomické
ukazovatele nie sú tak hrozivé, ako sa prezentujú. Podarilo sa nám obec finančne 
stabilizovať. Niekedy  poslanci aj schválili odmeny, ale od roku 2014 má neustále 
krátený úväzok, čo vždy akceptoval. Podotkol, že jeho plat nie je nízky, ale aj 
v menších obciach majú 0,9 % úväzok. V niektorých majú starostovia dvoj až 
trojnásobne vyššie platy. Tento návrh  predložil na schválenie.

Bod 7. 

Pán poslanec Ing. Zdenko Veselka sa zaujímal, či bola vyčerpaná poskytnutá 
finančná výpomoc pre rodinu z Ukrajiny a ako sa naložilo zo zvyšnými prostriedkami
Odpoveď starostu: Finančná výpomoc bola poskytnutá rodine, ktorá bývala v našej 
obci v dohodnutej sume 200 €. Za poskytnuté financie si mohli zakúpiť v miestnom 
obchode potraviny. Ostatné prostriedky zostali v rozpočte obce a budú použité len 
v prípade potreby.  
Pani poslankyňa Ing. Radoslava Filkusová sa pýtala, či obec plánuje prijímať 
nových zamestnancov. Ďalej pripomenula, že by sme tento rok mohli usporiadať 
podujatie Vatra na Jána. 
Odpoveď starostu: Obec v najbližšej dobe nemá v pláne prijímať nových 
zamestnancov. V prípade potreby to riešime dohodami o vykonaní práce. Vatru na 
Jána plánujeme zabezpečiť. Bolo by dobré, aby občania na organizované podujatia aj 
prišli.  
Pán poslanec Mgr. Miroslav Filkus  sa zaujímal o program podujatí v našej obci na 
toto leto. Ďalej informoval, že podujatie Strongman, ktorého usporiadateľom je náš 
občan pán Jozef Černák, tento rok nezískal žiadneho sponzora a z tohto dôvodu 
nedokáže podujatie vyfinancovať. 
Odpoveď starostu:  Pre tento rok máme naplánované podujatia 
2. júla – 9:00 hod. Memoriál Pavla Kalmára 
5. júla – 9:00 hod.  Memoriál Mariána Borika a o 16:00 hod. streľba zo vzduchovky 
30. júla – Obecné oslavy 
V júli pripravujeme diskusný večer zo Štefanom Chrtianskym o jeho úspešnej 
športovej kariére. Pánovi Jozefovi Černákovi sme prisľúbili pomoc, preto veríme, že 
toto podujatie sa predsa uskutoční. 
Pán poslanec Mgr. Miroslav Filkus opustil zasadnutie obecného zastupiteľstva 
o 18:07 hodine, kvôli pracovným povinnostiam . 



Pán poslanec Ing. Igor Gazdík chcel vedieť, v akom stave je budovanie chodníka 
a odtokových žľabov. Podotkol, aby v prípade nedostatkov nebola firme zhotoviteľa 
uhradená faktúra, do ich odstránenia. Upozornil na zanesený odtok v smere ku 
detskému ihrisku, ktorý je potrebné vyčistiť. Ďalej sa pýtal, prečo nie sú zverejnené 
na obecnej webovej stránke zmluvy vrátane príloh a všetky faktúry. Zaujímal sa, či 
všetci nájomníci obecných bytov platia pravidelne a načas nájomné. Podľa jeho 
informácii sú problémy s kotlami v spodnej bytovke. Opýtal sa na problém pani 
Danici Švonavcovej ohľadom elektrického sporáka.  
Odpoveď starostu:  Chodník chceme dokončiť do konca tohto mesiaca. Isté 
nedostatky evidujeme a priebežne sa odstraňujú. Nebolo by čestné neuhradiť za 
vykonané práce, kvôli nepodstatným chybám. Odtokové žľaby sa budujú dodatočne 
a je to veľmi ťažké, lebo sa môže poškodiť už dokončený chodník. Z tohto dôvodu 
musíme byť zhovievaví. Odtok vyčistíme čo najskôr. Zmluvy s potrebnými údajmi 
tiež zverejňujeme. Toto platí aj o výdavkových faktúrach. Budeme zverejňovať aj 
vystavené faktúry. Nájomné je doteraz uhradené, neevidujeme žiadne nedoplatky. 
V bytovke súpisné číslo 130 bola vykonaná revízia na kotly, vrátane potrebných 
opráv v mesiaci november 2021. V prípade potreby ich vždy dáme opraviť.  Na 
zakúpenie nových nemáme dostatok finančných zdrojov. O nefunkčnom sporáku 
v byte pani Švonavcovej sme sa dozvedeli neskôr. Z tohto dôvodu sme tento problém
nevedeli vyriešiť. Výška nájomného bola stanovená v rokoch 2005 a 2007. Dnes už 
nepostačuje na úhradu všetkých výdavkov.  Uhrádzame splátky úveru do ŠFRB 
a spoločnú elektriku. Vo fonde opráv potom nemáme žiadne prostriedky. Návrh na 
zvýšenie nájomného o fond opráv nebol viackrát schválený. 
Pani Danica Švonavcová sa ohradila, že iným rodinám sme elektrický sporák 
zakúpili. 
Odpoveď starostu: Táto informácia je nesprávna. Bol zakúpený elektrický sporák, 
len do jedného bytu, kde boli predtým traja nájomníci a bol nefunkčný. V ostatných 
bytoch sú pôvodné alebo si nové zakúpili samotní nájomcovia. 
Poslanci Ing. Igor Gazdík a Ing. Zdenko Veselka navrhli, aby sme problematiku 
nájomných bytov prediskutovali na najbližšom zasadnutí obecného zastupiteľstva. 

Rokovanie obecného zastupiteľstva bolo ukončené  o 19:20 hodine

Uznesenia
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v     Malých Zlievcach,  

konaného dňa  03.06.2022  o     16:30 hodine.  

K bodu 3.                                                                                                             4/2022

Obecné zastupiteľstvo zobralo na vedomie odborné stanovisko hlavnej kontrolórky 
obce Mgr. Soni Filkusovej k záverečnému účtu obce za rok 2021. V písomnej podobe
je priložené pri tejto zápisnici.

Za toto uznesenie hlasovali 4 poslanci



K bodu 3.                                                                                                             5/2022

Obecné zastupiteľstvo v zmysle §16 ods. 10 písm. a) zákona č. 583/2004 Z.z. 
o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, schválilo celoročné hospodárenie 
obce za rok 2021 bez výhrad.

Za toto uznesenie hlasovali 4 poslanci.

K bodu 4.                                                                                                             6/2022

Obecné zastupiteľstvo schválilo v zmysle § 18f zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení predložený plán kontrolnej činnosti na druhý polrok 2022. Tento je priložený
k tejto zápisnici.  

Za toto uznesenie hlasovali 4 poslanci.

K bodu 5.                                                                                                             7/2022

Obecné zastupiteľstvo v zmysle § 11 ods. 3 písm. b) zákona o obecnom zriadení č. 
369/1990 Zb. určilo počet 5 poslancov obecného zastupiteľstva pre ďalšie celé 
volebné obdobie.
Za toto uznesenie hlasovali 4 poslanci.

K bodu 6.                                                                                                             8/2022

Obecné zastupiteľstvo v zmysle § 11 ods. 4 písm. i) zákona o obecnom zriadení č. 
369/1990 Zb. určilo plat a rozsah činnosti  funkcie starostu na celé funkčné obdobie 
na úväzok 0,75 %. 
Za toto uznesenie hlasovali 4 poslanci.

K bodu 7.                                                                                                             9/2022

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje úhradu za elektrický sporák vo výške 276,42 €. 
Tento bude v inventári obce súčasťou bytu číslo 2. 

Za toto uznesenie hlasovali 3 poslanci.

Overovatelia: 

Ing. Zdenko Veselka        ..............................................                                              

Ing. Igor Gazdík               ............................................. 

                                            

                                                                                                     Jozef Filkus 
                                                                                                     starosta obce 


